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ZÁPISNICA 

z 5. rokovania Školskej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho 

kraja konaného dňa 21. 11. 2018 
 

   

PROGRAM  ROKOVANIA: 
 

1. Otvorenie 

2. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2019 - 2021 

3. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického 

samosprávneho kraja v zmysle VZN č.3/2006 o poskytovaní dotácií v znení 

neskorších zmien a doplnkov 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým 

sa mení Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja                       

č. 18/2012 o poskytnutí finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným 

umeleckým školám, jazykovým školám a školským zariadeniam v znení 

neskorších predpisov 

5. Spolufinancovanie  projektu  Informačno – poradenské  centrum pre EŠIF na 

KSK - 2. Fáza 

6. Zmena v sieti škôl a školských zariadení Slovenskej republiky pre Strednú 

odbornú školu v Prakovciach v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického 

samosprávneho kraja 

7. Rámcová obsahová  náplň  zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho 

kraja na I. polrok 2019 

8. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na  I.  polrok 

2019 

9. Rôzne 

10.  Záver 

 

        

K bodu č. 1 

 

 Rokovanie otvoril a viedol predseda školskej komisie PhDr. M. Čižmár. Privítal 

zástupcov odboru školstva, hlavného kontrolóra Ing. Ľ. Hudáka, riaditeľa Úradu Košického 

samosprávneho kraja Ing. J. Ďorka, zástupcov spracovateľov materiálov z iných odborov.  

Predseda školskej komisie informoval komisiu, že program rokovania podľa zaslanej 



pozvánky bude doplnený v bode č. 9 o poslanecký návrh Mgr. M. Kaplana vo veci 

odporúčania predsedovi Košického samosprávneho kraja na zmenu, resp. doplnenie štatútu 

Krajskej rady pre odborné vzdelávanie a prípravu pri Košickom samosprávnom kraji.  

Hlasovanie č.1: 

Prítomní: 16 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie č.44/2018 

Školská komisia odporúča poslanecký návrh zaradiť do programu. 

 

Z celkového počtu 25 členov komisie bolo 17 členov  komisie, komisia bola uznášania 

schopná. 

Hlasovanie č.2: 

Prítomní: 17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie  č.45/2018 

Prítomní členovia komisie schválili doplnenie a zmenu v programe rokovania školskej 

komisie. 

 

K bodu č. 2 

 

Ing. Lipovská predniesla návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2019 až 

2021, ktorý je zostavený na tri rozpočtové roky. Záväznými ukazovateľmi rozpočtu sa stávajú 

iba rozpočtované príjmy a rozpočtované výdavky príslušného rozpočtového roka, t. j. roka 

2019. Návrh rozpočtu KSK na roky 2019 - 2021 je spracovaný v súlade so Zásadami tvorby 

rozpočtu, rozpočtových opatrení a pravidiel rozpočtového hospodárenia KSK a v súlade 

s platnou ekonomickou klasifikáciou a je predkladaný v programovej štruktúre, ktorá 

predstavuje zámery a ciele KSK pre tri nasledujúce roky. Celkový návrh rozpočtu je 

vyrovnaný. Návrh bežného rozpočtu je prebytkový a návrh kapitálového rozpočtu je 

schodkový, pričom schodok kapitálového rozpočtu je vyrovnaný prebytkom bežného 

rozpočtu príslušného roka a úverovými zdrojmi.  

   Návrh rozpočtu KSK na roky 2019 – 2021 pokrýva v prvom rade výkon 

samosprávnych funkcií kraja, splátky úverov a úrokov z nich, plnenie finančných záväzkov 

vyplývajúcich z uzavretých zmlúv a  financovanie prenesených kompetencií v súlade 

s platnými zákonmi. V návrhu rozpočtu sú zahrnuté výdavky vyplývajúce z novely zákona, 

ktorou sa mení a dopĺňa zákon č. 553/2003 Z. z. o odmeňovaní niektorých zamestnancov pri 

výkone práce vo verejnom záujme a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 

neskorších predpisov a k tomu prislúchajúce poistné a príspevok do poisťovní. Investície na 

rozvoj kraja sú plánované najmä z finančných prostriedkov z Európskej únie a štátneho 

rozpočtu, z úveru na spolufinancovanie a prefinancovanie projektov z fondov EÚ a ŠR, 

z úveru z Európskej investičnej banky, z daňových príjmov KSK a v minimálnom rozsahu 

z predaja majetku KSK.  

 

V rámci diskusie vystúpil Ing. F. Krejza, ktorý žiadal informácie o Krajskej futbalovej lige. 

PhDr. M. Čižmár uviedol, že Krajská futbalová liga bola predstavená v rámci 7. rokovania 

Zastupiteľstva KSK dňa 27.8.2018 pod bodom č. 9 s názvom Krajská futbalová liga, kde sú 

uvedené konkrétne podrobnosti. V rámci návrhu rozpočtu pre rok 2019 sú vyčlenené finančné 



prostriedky v podprograme šport na Krajskú futbalovú ligu vo výške 80 000,- Eur, ktoré 

poskytnú možnosť kvalitnej zimnej príprave existujúcim futbalovým mužstvám pôsobiacim 

v štruktúrach súťaží riadených oblastnými futbalovými zväzmi, Východoslovenským 

futbalovým zväzom a Slovenským futbalovým zväzom. Pre mladých ľudí vo veku 15 – 20 

rokov, ktorí študujú na strednej škole pôsobiacej na území Košického samosprávneho kraja je 

plánovaná študentská Krajská futbalová liga vo forme okresných súťaží.  

Ing. F. Krejza poukázal na zariadenia školského stavovania s nízkym počtom vydaných jedál 

vo vzťahu k efektivite ich prevádzkovania. 

Ing. M. Eperješi reagoval potrebou zachovania týchto zariadení školského stravovania aj 

napriek nižšiemu počtu vydaných jedál žiakom nakoľko financovanie stravovania prebieha 

podľa skutočného počtu vydaných hlavných a doplnkových jedál. Zariadenia školského 

stravovania sú v aktívnej polohe a to s cieľom prefinancovania celkových výdavkov 

získavaním cudzích stravníkov, zamestnancov iných škôl, podnikateľskou činnosťou. 

Ing. F. Krejza ďalej poukázal na pomer nepedagogických zamestnancov k pedagogickým 

zamestnancom niektorých škôl s tým, že za efektívny pomer považuje 1/3-vý. 

Ing. J. Ďorko reagoval poverením Ing. P. Bačkovského vo veci prehodnotenia efektivity 

počtov zamestnancov jednotlivých škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti 

KSK a optimalizácie siete škôl. 

 

Hlasovanie č.3: 

Prítomní: 20 

Za: 20 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie  č. 46/2018: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť návrh rozpočtu 

Košického samosprávneho kraja na roky 2019 – 2021. 

   

K bodu č. 3 

 

Dipl.-Kfm. Ing. M. Demo informoval členov komisie o poskytnutých dotáciách. Uvedené 

vyplýva z ustanovenia § 8 Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja 

č. 3/2006 o poskytovaní dotácií. Úrad Košického samosprávneho kraja na každom zasadnutí 

Zastupiteľstva KSK informuje poslancov o poskytnutých dotáciách, ako aj o zamietnutých 

žiadostiach a dôvodoch ich zamietnutia. 

 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 20 

Za: 20 

Proti:0  

Zdržal sa: 0 

Uznesenie  č. 47/2018: 

Školská komisia berie na vedomie informáciu o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov 

Košického samosprávneho kraja v zmysle VZN č.3/2006 o poskytovaní dotácií v znení 

neskorších zmien a doplnkov. 

 

K bodu č. 4 

 

Mgr. Jarušinská informovala členov komisie o poskytovaní finančných prostriedkov 

neštátnym zriaďovateľom na mzdy a prevádzku základných umeleckých škôl, jazykových 



škôl a školských zariadení v súlade s VZN KSK č. 18/2012, ktoré schválilo Zastupiteľstvo 

Košického samosprávneho kraja uznesením č. 508/2012 na svojom 19. zasadnutí, dňa                   

17. decembra 2012. Táto kompetencia vyplýva samosprávnemu kraju z ustanovenia § 9 ods. 

12 zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej samospráve v znení 

neskorších predpisov. 

Predkladaným návrhom VZN sa mení Príloha č. 1 VZN KSK č. 18/2012 o aktuálnu výšku 

dotácie na mzdy a prevádzku škôl a školských zariadení neštátnych zriaďovateľov na 

kalendárny rok 2019; pričom výška dotácie je priemernou sumou určenou na mzdy 

a prevádzku na žiaka školy a školského zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK na rok 

2019; v zariadeniach školského stravovania v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK je priemernou 

sumou určenou na mzdy a prevádzku na jedno hlavné jedlo a doplnkové jedlo na rok 2019. 

Predpoklad finančných prostriedkov na rok 2019 vo výške 2 100 000,00 € vychádza zo zberu 

údajov k 15. 09. 2018 a výšky dotácie na mzdy a prevádzku škôl a školských zariadení  

(príloha č. 1 k VZN KSK pre rok 2019). Dotácia na mzdy a prevádzku základnej umeleckej 

školy, školského zariadenia výchovného poradenstva a prevencie a strediska odbornej praxe 

na rok 2019 je navýšená o 10 % oproti roku 2018 z dôvodu navýšenia platových taríf 

pedagogických, odborných a nepedagogických zamestnancov od 1. 1. 2019 v súvislosti so 

zmenou zákona č. 553/2003 Z.z. o odmeňovaní niektorých zamestnancov pri výkone práce vo 

verejnom záujme a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov.  

Priemerná suma na mzdy a prevádzku jazykovej školy, centra voľného času, školského 

internátu a školy v prírode, ktoré sú zriadené Košickým samosprávnym krajom, vychádza 

zo zberu počtu žiakov, poslucháčov a detí k 15. 09. 2018 a celkových výdavkov na rok 2019 

za príslušnú kategóriu vrátane 10 %-ného navýšenia miezd pedagogických, odborných 

a nepedagogických zamestnancov od 1. 1. 2019.    

 

Hlasovanie č.5: 

Prítomní: 20 

Za: 20 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie  č. 48/2018: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť návrh Všeobecne 

záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení Všeobecne záväzné 

nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o poskytnutí finančných prostriedkov 

na mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým školám a školským 

zariadeniam v znení neskorších predpisov. 

 

K bodu č. 5  

 

Mgr. Ing. K. Kubík informoval o cieľoch predkladaného materiálu. Materiál obsahuje 

podklad pre schválenie pokračovania činnosti Informačno-poradenského centra  na Úrade 

KSK na obdobie 2019-2021. Základom pre pokračovanie činnosti IPC je schválenie účasti               

a spolufinancovania projektu „Prevádzkovanie integrovanej siete informačno-poradenských 

centier", zo strany Zastupiteľstva KSK. 

Dňa 25. apríla 2016, Zastupiteľstvo Košického samosprávneho kraja schválilo 

spolufinancovanie dvojročného projektu Vytvorenie a prevádzkovanie Integrovanej siete 

informačno-poradenských centier 1. Košický samosprávny kraj sa tak stal partnerom Úradu 

podpredsedu vlády SR pre investície a informatizáciu pri zriadení siete informačných centier, 

ktorá je financovaná z Operačného programu Technická pomoc. Sieť pokrýva každý 

samosprávny kraj okrem Bratislavského samosprávneho kraja. Traja zamestnanci IPC boli 



vybratí na základe výberového konania v súlade s požiadavkami na odbornosť stanovenými 

riadiacim orgánom pre OP TP. Informačno-poradenské centrum pre európske investičné         

a štrukturálne fondy na KSK začalo svoju činnosť 1.9. 2016. Organizačne bolo začlenené pod 

Odbor regionálneho rozvoja, územného plánovania a životného prostredia. 

Základným poslaním IPC je poskytovať informácie a poradenstvo o európskych 

štrukturálnych a investičných fondoch subjektom v Košickom kraji. Poradenstvo sa týka 

pripravovaných a vyhlásených výziev, prípravy žiadostí o nenávratný finančný príspevok ako 

aj implementácie schválených projektov. Zároveň informuje o EŠIF aj širokú verejnosť 

prostredníctvom komunikačných nástrojov koordinovaných v rámci celej siete IPC. IPC vedie 

databázu záujemcov o EŠIF, ktorým sú zasielané informácie o výzvach a vybraných 

aktivitách IPC.  

Činnosť informačno-poradenských centier pre EŠIF je podporovaná do konca roka 2018 

v rámci projektu z operačného programu Technická pomoc 2014 – 2020. O ďalšej podpore 

činnosti IPC má rozhodnúť riadiaci orgán pre OP TP aj na základe vyhodnotenia tohto 

prieskumu spokojnosti. Výsledky prieskumu boli predložené spolu s ďalšími dokladmi 

o činnosti IPC riadiacemu orgánu pre OP TP, ktorý na ich základe vydal kladné posúdenie 

činnosti IPC. Na základe tohto posúdenia Centrálny koordinačný orgán pripravuje plynulé 

pokračovanie projektu na podporu činnosti IPC do konca roku 2021. 

Z vyššie uvedených informácií vyplýva, že Informačno-poradenské centrum na KSK svojimi 

výsledkami v období 2016-2018 vytvorilo dobrý základ, na ktorom môže rozvíjať svoju 

činnosť aj v období 2019-2021.  

Plánovaný rozpočet pre projekt „Prevádzkovanie integrovanej siete informačno-poradenských 

centier", je 330 000 EUR s mierou spolufinancovania 4,83 %, čo činí 15 939 EUR.  

 

Ing. F. Krejza v rámci diskusie sa opýtal, či plánuje prísť aj do Medzibodrožia ? 

Mgr. Ing. K. Kubík uviedol, že plánuje prísť do Medzibodrožia ak budú zabezpečené 

priestory a dostatočný záujem ľudí pre školenie, nakoľko ide o projektový spôsob 

realizovania aktivít, čo znamená že sa sleduje princíp efektívnosti a hospodárnosti. Zároveň 

dodal, že v súčasnosti realizuje aktivity v mestách Michalovce, Spišská Nová Ves a Rožňava. 
 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní:21 

Za: 21 

Proti:0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie  č. 49/2018: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Spolufinancovanie  

projektu  Informačno – poradenské  centrum pre EŠIF na KSK - 2. fáza. 

 

K bodu č. 6 

 

Ing. Kubová informovala členov komisie o požiadavke Strednej odbornej školy, Prakovce 

282, Prakovce, ktorá požiadala listom doručenom Košickému samosprávnemu kraju dňa 1. 

októbra 2018 o vyradenie jej elokovaného pracoviska zo siete stredných škôl a školských 

zariadení Slovenskej republiky: Elokovaného pracoviska ako súčasti Strednej odbornej školy, 

Prakovce 289, Prakovce.  

V obci Prakovce, na adrese Prakovce 282, kde má škola svoje sídlo, zároveň poskytovala 

vzdelávanie aj v zriadenom elokovanom pracovisku na adrese Prakovce 289. Svoju žiadosť 

o vyradenie elokovaného pracoviska škola odôvodnila tým, že v elokovanom pracovisku 

škola neeviduje žiakov a neprebieha v ňom výchovno-vzdelávací proces, nakoľko priamo 



v mieste sídla školy je postačujúca kapacita na zabezpečenie výchovno-vzdelávacieho 

procesu žiakov danej lokality v plnom rozpätí ich záujmu o vzdelávanie.   

Vzhľadom na uvedené odbor školstva navrhuje vyradiť vyššie uvedené elokované pracovisko 

zo siete škôl a školských zariadení Slovenskej republiky k 31. decembru 2018 a jeho následné 

zrušenie.  

Po rozhodnutí Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky 

o uskutočnenej zmene v sieti spočívajúcej vo vyradení vyššie uvedeného elokovaného 

pracoviska zo siete, spracuje odbor školstva dodatok k zriaďovacej listine školy a v spolupráci 

so strednou školou zabezpečí proces jeho zrušenia.  Odbor školstva Úradu KSK zabezpečí 

zmenu údajov v zriaďovacej  listine školy.  

 

Ing. F. Krejza v rámci diskusie požiadal o informáciu o potrebe zriaďovania počtov 

elokovaných pracovísk škôl s tým, že vzdialenosť medzi školou a elokovaným pracoviskom 

by mala byť najmenej cca 20 až 30 km. 

RNDr. D. Andraško doplnil uvedený bod o informáciu, že elokované pracovisko pri Strednej 

odbornej škole v Prakovciach bolo v budove bývalého internátu (odbor hostinský/hostinská). 

Škola si postupne vytvorila potrebné podmienky v budove školy.   

RNDr. Juríková uviedla legislatívne vymedzenie elokovaného pracoviska, ktoré pokrýva 

priebeh praktickej aj teoretickej časti výchovno-vzdelávacieho procesu. 

Ing. J. Ďorko poukázal na potrebu vzniku týchto elokovaných pracovísk pre marginalizované 

skupiny obyvateľstva, aby vzdelávanie bolo dostupnejšie pre žiakov.      
 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 22 

Za: 22 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

Uznesenie č. 50/2018 

Školská komisia odporúča prerokovať a schváliť zmenu v sieti škôl a školských zariadení 

Slovenskej republiky pre Strednú odbornú školu v Prakovciach v zriaďovateľskej pôsobnosti 

Košického samosprávneho kraja.  
   

 

K bodu č. 7 

 

Ing. M. Kokardová informovala členov komisie o zaradení bodu Návrhu Všeobecne 

záväzného nariadenia o zriadení školského internátu a školskej jedálne ako súčasti Hotelovej 

akadémie, Južná trieda 10, Košice do rámcovej obsahovej  náplne  zasadnutí Zastupiteľstva 

Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2019. 

 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní: 22 

Za: 22 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie  č. 51/2018 

Školská komisia odporúča prerokovať a schváliť rámcovú obsahovú  náplň  zasadnutí 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2019. 

 

 

 



K bodu č. 8 

 

Ing. M. Kokarová informovala členov komisie o nasledovných úlohách na I. polrok 2019 : 

 

1. Vyjadrovať sa k materiálom predkladaným na zasadnutie Zastupiteľstva KSK 

a zaujímať k nim stanoviská. 

2. Vyjadrovať stanoviská k návrhom zmien v sieti škôl a školských zariadení, podľa 

potreby spolupracovať so školami, školskými radami. 

3. Informovať o výstupoch z regionálnej platformy o potrebách  žiakov prvých ročníkov 

pre školský rok 2020/21 z hľadiska potrieb trhu práce. 

      4.   Informovať o príprave harmonogramu koncepčných materiálov odboru školstva Úradu 

KSK pre školský rok – priebežne. 

 

V. Záhorčák v rámci diskusie uviedol za nevyhnutné, aby členovia školskej komisie boli 

informovaní o aktuálnom stave v školstve priebežne a v dostatočnom časovom predstihu 

hlavne pokiaľ vedenie KSK plánuje optimalizáciu škôl a školských zariadení 

v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK.  

Ing. Š. Staško podporil podpredsedu školskej komisie V. Záhorčáka vo veci potreby 

informovanosti členov komisie o aktuálnom stave v školstve priebežne a aj v dostatočnom 

časovom predstihu, nakoľko sú aj členmi jednotlivých rád škôl.  

PaedDr. T. Švecová považuje za potrebné zvolávať 2-dňové porady riaditeľov škôl 

a školských zariadení k vážnym témam ako je plán výkonov žiakov stredných škôl. 

Ing. J. Ďorko ubezpečil členov komisie, že Košický samosprávny kraj neplánuje rušiť žiadnu 

školu, o ktorú je záujem. 

PhDr. M. Čižmár poukázal na potrebu informovanosti pri pláne výkonov žiakov stredných 

škôl na školský rok 2019/2020 pre poslancov Zastupiteľstva KSK, nakoľko sú členmi rád 

škôl. Ide o kompetenciu predsedu KSK, avšak považuje za potrebné mať informácie 

o kritériách a postupoch pri prideľovaní plánovaných výkonov z pozície výkonu funkcie 

poslanca. Zároveň upozornil na riziká vyľudňovania regiónov kraja.  

K. Horník podporil stanovisko podpredsedu V. Záhorčáka, nakoľko uvedená problematika sa 

citlivo dotýka rodičov, pedagogických a nepedagogických zamestnancov a odporučil uvedené 

prijať v rámci úloh komisie. 

Ing. J. Ďorko informoval členov komisie, že MŠVVaŠ SR zrealizovalo vyhlášku k plánovaniu 

výkonov na poslednú chvíľu a dalo tak minimálny priestor odboru školstva Úradu KSK na 

tvorbu plánu počtov žiakov stredných škôl na školský rok 2019/2020.  

V. Záhorčák opätovne vyzval na potrebu informovanosti, ak vedenie KSK plánuje 

optimalizáciu škôl, školských zariadení. 

RNDr. D. Andraško podporil podpredsedu komisie V. Záhorčáka vo veci informovanosti             

a poukázal, že niektoré školy majú plánované nulové výkony, čo považuje za začiatok 

racionalizácie. 

Ing. J. Ďorko opätovne informoval členov komisie o neskorom zaslaní podkladov MŠVVaŠ 

SR k tvorbe plánu výkonov žiakov stredných škôl pre školský rok 2019/2020. Zároveň 

vyjadril svoju nespokojnosť s výstupmi spoločnosti Trexima, nakoľko chýbajú výstupné dáta 

potrieb trhu práce drobných živnostníkov. Základom pre tvorbu plánu výkonom sú dobré 

podklady. 

Mgr. P. Bačkovský – považuje stav, kde sa nachádzame, za otázku dlhodobú. Zníženie počtu 

škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK znamenalo nárast neštátnych škôl. MŠVVaŠ SR 

zaradilo školy napriek nesúhlasu, čím neboli dodržané postupy. Zároveň uviedol, že pred 

KROVaP boli pozvaní riaditelia škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK, zástupcovia 

neštátnych zriaďovateľov k prerokovaniu plánu počtov žiakov stredných škôl na školský rok 



2019/2020. Ubezpečil členov školskej komisie, že nejde o živelný spôsob prideľovania 

výkonov a v žiadnom prípade nejde o vyľudnenie regiónov kraja za účelom profitovania resp. 

privilegovania mesta Košice. Ďalej dodal, že nemôžeme byť spokojní pokiaľ sa na gymnázia 

hlásia slabí žiaci (tzv. trojkári, štvorkári) a dokonca sú prijatí. Títo žiaci sú vhodní pre 

štúdium na SOŠ, trh práce žiada absolventov s priemyselným zameraním a je dôležité, aby 

títo žiaci ostali pracovať v našom regióne. Zároveň informoval členov školskej komisie 

o úspešnom naštartovaní duálneho systém vzdelávania v našom kraji. 

 

K plánu úloh na I. polrok 2019 podpredseda školskej komisie V. Záhorčák navrhol doplnenie 

plánu úloh o bod č. 5 informovať priebežne o plánovaných zmenách v sieti škôl a školských 

zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja.    

 

Hlasovanie č. 9: 

Prítomní: 21 

Za: 21 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie  č. 52/2018 

Školská komisia schválila plán úloh na I. polrok 2019. 

 

 

K bodu č. 9 

 

V rámci bodu rôzne bol prerokovaný materiál nájmu telocvične strednej školy v Košiciach 

podľa § 9a ods. 9 písmeno c) zákona 446/2006 Z.z. a § 7 ods. 14 Zásad hospodárenia 

s majetkom Košického samosprávneho kraja v znení dodatku č. 1.  

Mgr. Jarušinská predniesla návrh na schválenie nájmu telocvične na Triede SNP 104 

v Košiciach pre Atletický klub Slávia TU Košice, o.z. za účelom tréningov mládežnickej 

atletiky z dôvodu osobitného zreteľa v rozsahu a za podmienok uvedených v návrhu 

predloženého uznesenia a dôvodovej správy. 

V rámci diskusie Ing. F. Krejza vyjadril názor, že nepovažuje za dostatočnú úhradu vo výške 

2 Eur/rok, čo nekompenzuje vynaložené výdavky školy s daným nájmom súvisiace. 

Mgr. J. Jarušinská vysvetlila, že výška 2 Eur je za nájmom telocvične za rok podľa osobitného 

zreteľa zásad hospodárenia s majetkom KSK v čase výhradne voľných hodín rozvrhu školy, 

avšak všetky súvisiace prevádzkové výdavky s nájmom sú nájomcovi fakturované podľa 

kalkulácie školy na daný rok.  

Ing. F. Krejza položil otázku prečo sa poskytuje nájom telocvične iba na halové športy ? 

Mgr. J. Jauršinská vysvetlila, že zámerom dodatku č.1 k zásadám hospodárenia s majetkom 

KSK bolo rozšíriť okruh možností nájmu aj na iný predmet nájmu – ihriská a iné plochy pre 

rôzne druhy športu ako nepeňažnú podporu mládežníckeho športu v rámci kraja. 

Ing. F. Krejza ďalej vyjadril svoje stanovisko, že pokiaľ je nájom na dobu neurčitú tak 

znevýhodňuje prenajímateľa v uvedenom. 

V. Záhorčák naopak uviedol, že práve doba neurčitá je pre možnosť výpovede z akéhokoľvek 

dôvodu výhodnejšia. 

Ing. J. Ďorko uviedol, že podmienky nájmu by mali obsahovať možnosť prenajímať danú 

telocvičňu na dobu určitú s možnosťou prolongácie. 

T. Švecová konštatovala, že sú nájomcovia – kluby, ktorých výkonnosť športovcov klesá 

a naopak tých záujemcov o nájom, ktorých výkonnosť stúpa a z kapacitných dôvodov ich 

uspokojiť nemôže. 



Ing. J. Ďorko uviedol, že medzi dôvodmi na výpoveď je možné zakomponovať aj dôvody 

z hľadiska poklesu výkonnosti. 

 

Hlasovanie č. 10: 

Prítomní: 21 

Za: 21 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie  č. 53/2018 

Školská komisia odporúča prerokovať a schváliť nájom telocvične. 

    

Mgr. M. Kaplan predložil poslanecký návrh, ktorý odporúča predsedovi KSK doplniť štatút 

KROVaP v rozšírení členov o predsedu školskej komisie. KROVaP sa zaoberá zákonom 

o odbornom vzdelávaní a príprave a uvedená úprava zabezpečí, aby zastupiteľský zbor mal 

člena v rade. Zároveň uvedené odôvodnil, že materiál o plánovanom počte žiakov stredných 

škôl na školský rok 2019/2020 vidí po prvý krát a vníma polohu poslancov v danom procese 

na vedľajšej koľaji. 

RNDr. D. Andraško uviedol, že nakoľko KROVaP pojednáva o plánovanom počte žiakov 

stredných škôl na školský rok 2019/2020 vidí za potrebné doplniť zástupcu gymnázií 

v KROVaP. 

Mgr. M. Tóth požiadal o prehodnotenie výkonov, ktoré boli pridelené Súkromnej strednej 

odbornej škole DSA v Trebišove v študijnom odbore učiteľstvo. Košické tri školy boli 

uspokojené na 100 %  v danom odbore a redukcia prebehla len v SSOŠ DSA Trebišov. 

Redukcia sa týka aj odboru biotechnológia a farmakológia z počtu 12 žiakov na 7 a odboru 

technik vodár, vodohospodár. Z uvedeného vyjadril rozpor v argumentoch o nevyľudňovaní 

regiónu kraja z pohľadu plánu výkonov školského roka 2019/2020.   

Ing. F. Krejza považuje za potrebné spracovať analýzu danej problematiky k uplatneniu 

absolventov stredných škôl na trhu práce daného regiónu kraja. 

MUDr. M. Hojstrič záveroval danú problematiku počtov škôl a plánovania výkonov žiakov 

ako koncepčnú úlohu Košického samosprávneho kraja. Vidí paralelu procesov v odvetví 

školstva  a zdravotníctva, a to kde a čo sa bude učiť/kde a čo sa bude liečiť.   

 

Hlasovanie č. 11: 

Prítomní: 21 

Za: 21 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie  č. 54/2018 

Školská komisia odporúča predsedovi KSK doplniť člena v Štatúte KROVaP o predsedu 

Školskej komisie PhDr. M. Čižmára. 

 

V rámci bodu rôzne vystúpila RNDr. Juríková, ktorá informovala členov  školskej komisie       

o plánovanom počet žiakov na SŠ na školský rok 2019/2020, ktorí budú prijatí do ročníka v 

jednotlivých odboroch vzdelávania - vyhláška Ministerstva školstva, vedy, výskum a športu 

SR č. 252/2018 Z.z., ktorou sa ustanovujú kritéria na určovanie najvyššieho počtu žiakov 

prvého ročníka stredných škôl nasledovne : 

 

Samosprávny kraj určuje do 15. novembra podľa § 31 ods. (1) zákona č. 61/2015 Z.z. 

o odbornom vzdelávaní v znení neskorších predpisov pre každú strednú školu vo svojej 

územnej pôsobnosti najvyšší počet žiakov prvého ročníka v dennej forme štúdia v členení 



na jednotlivé študijné odbory alebo na jednotlivé učebné odbory, financovaných podľa 

osobitného predpisu pre prijímacie konanie pre príslušný školský rok.  

 

Na základe zákona prerokoval so zriaďovateľmi SŠ v termíne od 22.10.2017 do 

2.11.2018 návrhy počtu žiakov pre prijímacie konanie pre školský rok 2019/2020. Zároveň 

prerokoval návrhy aj s riaditeľmi stredných škôl v svojej zriaďovateľskej pôsobnosti. Pri 

rokovaniach zriaďovatelia a riaditelia škôl uvádzali svoje dôvody pre navýšenie počtu žiakov.  

Vyhláškou č. 252/2018 Z.z. určilo MŠVVaŠ SR 1,2 násobok predpokladaného počtu žiakov 

posledného ročníka ZŠ pre Košický samosprávny kraj, čo predstavuje 6468 žiakov. KSK 

nevytvára rezervu nad toto smerné číslo tak, ako to bolo v predchádzajúcich rokoch. Podľa 

prechodného ustanovenia vyhlášky § 9 ak ústredné orgány štátnej správy neposkytnú údaje 

potrebné na výpočet príslušného čiastkového kritéria za všetky stredné školy, samosprávny 

kraj  pre školský rok 2019/2020 kritérium neposudzuje.  

 

Vzhľadom na tú skutočnosť, že MŠVVaŠ SR pri spracovaní údajov sa dostalo do 

časovej tiesne a tiež na to, že nie je možné previesť kontrolu údajov doručených v čase už 

prebiehajúcich rokovaní so zriaďovateľmi (26.10.2018) a po dohode na rade vlády pre OVaP 

sa postupuje v zmysle prechodného ustanovenia. 

 

Kritéria uplatnené zo strany KSK pri rozpise žiakov : 

 potreby trhu práce  

-  k 30.4.2018 podľa §30 ods. (1) písm. b) zákona 61/2015 Z.z. ministerstvom práce 

zverejnená na webovom sídle informácia o dodatočnej potrebe zamestnancov na trhu 

práce v členení na príbuzné študijné odbory a príbuzné učebné odbory v spolupráci so 

stavovskými a profesijnými organizáciami – pre KSK je rozpis 3852 žiakov (bez 

gymnázií),  

- na regionálnej platforme (ustanovená ako súčasť projektu MŠVVaŠ SR „Duálne 

vzdelávanie“ – Aktivita 3 – Zúčastnení zástupcovia MŠVVaŠ SR, projektoví 

pracovníci, zástupcovia KSK, zástupcovia stavovských a profesijných organizácií) – 

upravená na 6468 žiakov, 

 podpísané zmluvy o duálnom vzdelávaní (verifikované pracovníkom DUÁL  pointu 

v Košiciach, resp. predložené na rokovaní so zriaďovateľmi), 

 naplnenosť tried (za iných zriaďovateľov doručené z OÚ Košice – odbor školstva), 

kapacita školy, 

 výchova a vzdelávanie na národnostne zmiešanom území – vzdelávanie v maďarskom 

jazyku, 

 zabezpečenie dostupnosti odborného vzdelávania a prípravy na území samosprávneho 

kraja aj v odľahlých regiónoch. 

Posudzované boli ďalej:  

 zo zákona zriadené COVaP pre danú skupinu odborov, 

 experimenty  a ich overovanie na školách, 

 školy na menej rozvinutom území a ich udržanie, 

 pokračovanie vo vzdelávaní u rómskych žiakov pri prechode do 3- ročného odboru,  

 možnosť vzdelávania v okrese pre chlapcov aj dievčatá – žiaci zo sociálne 

znevýhodneného prostredia, 

 minimálny počet žiakov v triedach pri spracovaní návrhu ( §33 ods. (7) zákona 

245/2008 Z.z. v platnom znení – najnižší počet žiakov v triede SŠ je 17 žiakov 

v dennej forme), 



 vytváranie tried zo skupín odborov podľa  označenia – H, M a K (dĺžka vzdelávania 

a prax),  

 projekty ESF viazané na konkrétny odbor  a ich udržateľnosť. 

 

Školy požiadali o pridelenie počtov žiakov celkom vo výške 8771 žiakov, čo prevyšuje 

možnosti o 2303 (135,6%) žiakov,  z toho dôvodu boli podľa kritérií krátené počty žiakov 

u stredných škôl všetkých zriaďovateľov. Rozdelených  celkom 6460 žiakov, rezerva na 

rozpis po rokovaniach je 8 žiakov. 

 

K bodu č. 10 

 

Po vyčerpaní všetkých bodov programu predseda komisie PhDr. M. Čižmár  rokovanie 

komisie ukončil.  

 

V Košiciach 23.11.2018 

 

 

Zapísal : Ing. M. Eperješi, odbor školstva ............................. 

 

 

Overil : Ing. M. Kokardová, tajomník komisie ............................ 

 

 

Schválil : PhDr. M. Čižmár, predseda komisie .................................... 

 

 

 

  

  

 
 


